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  Protokół z posiedzenia 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Mogilnie  

29 listopada 2012 
  

1. Cel spotkania:  omówienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Mogilno na rok 2013 i wydanie opinii Komisji (opinia - zał. nr 1) 

2. Miejsce spotkania: czytelnia przy Miejskiej Bibliotece Publicznej w Mogilnie 
3. Obecni – wg listy (zał. nr 2) 
4. Przebieg spotkania: 

Radna Elżbieta Sarnowska zaproponowała, by w obecnej kadencji Rady Miejskiej               
w Mogilnie zorganizować spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych po to,                  
by omówić potrzeby i propozycje nauczycieli ze szkół gminy Mogilno. Dodała, że w 
przeszłości zorganizowano podobne spotkanie. Stwierdziła, że niepokojącym jest,             
iż na inwestycje i remonty w szkołach zaproponowano w budżecie gminy za mało 
środków. Dodała, że dyrektorzy szkół są gospodarni i wiele prac remontowych 
zrealizowano systemem gospodarczym. 
Powiedziała, że ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Mogilnie zaproponowano kwotę w wysokości 38.000 zł na zajęcia               
z dziećmi, prowadzone przez instruktorów sportu (na boisku Orlik). 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mogilnie Teresa Kujawa powiedziała,                                  
że należałoby zastanowić się, dlaczego gmina musi płacić za dziecko dowożone                   
do przedszkola poza gminę Mogilno. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że jeżeli dziecko jest zapisane do przedszkola niepublicznego, to jesteśmy 
zobowiązani do przekazywania subwencji. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zapytała, czy do przedszkola na terenie 
gminy Mogilno jest zapisane dziecko z Gniezna. Czy inne gminy partycypują                  
w kosztach utrzymania dzieci w przedszkolu. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że dzieci spoza gminy Mogilno są przyjmowane do przedszkoli, jeżeli są                          
wolne miejsca. W pierwszej kolejności są przyjmowane dzieci z terenu gminy 
Mogilno. Zwrot kosztów jest możliwy w sytuacji, kiedy będzie zawarte porozumienie. 
Powiedział, że w chwili obecnej nie posiada informacji nt. liczby dzieci spoza terenu 
gminy Mogilno, zapisanych do przedszkoli. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn powiedziała, że w pierwszej części 
posiedzenia radna Elżbieta Sarnowska zwróciła uwagę na dział 6050 Wydatki 
inwestycyjne jednostek budżetowych. Radna stwierdziła, że na inwestycje w oświacie 
zaplanowano za mało środków.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że w tym dziale, zabezpieczono środki m.in. na wymianę kotła miałowego w Szkole 
Podstawowej w Gębicach. W najbliższy wtorek odbędzie się spotkanie                          
z projektantem. Zostanie omówiona kwestia wyboru kotła grzewczego. Dodał, że 
decyzja dot. wyboru paliwa grzewczego będzie należała do dyrektora placówki (po 
konsultacji z projektantem). W paragrafie 6050 klasyfikacji budżetowej 
zaproponowano również środki na zakup 9 tablic interaktywnych do 3 placówek (po 3 
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w każdej szkole). Dodał, że jeżeli będzie możliwe, to w przyszłym roku zostanie 
zakupionych 38 tablic interaktywnych (dla klas 4-6). 
 
Radna Iwona Golis zwróciła uwagę na paragraf 4010 Wynagrodzenia osobowe 
pracowników. Zapytała, z czego wynika zmniejszenie planu. 
 
 Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek wyjaśnił, 
że powyższe wynika ze zmniejszenia liczby etatów w skali roku budżetowego. Dodał, 
że w br. były redukcje etatów (porównywalnie do liczby etatów w roku 2008).  
 
Radna Iwona Golis zwróciła uwagę na znaczne różnice w kosztach zakupu energii 
(Szkoła Podstawowa w Gębicach – plan 33.000 zł, wykonanie 25.000 zł). 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek wyjaśnił,                       
że projekt budżetu jest opracowywany we wrześniu, w oparciu o rzeczywiste dane                                   
z poprzednich miesięcy danego roku. 
 
Radna Elżbieta Sarnowska nadmieniła, że koszty zakupu energii są zależne od liczby 
punktów świetlnych w danej placówce. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mogilnie Teresa Kujawa powiedziała, że pan 
dyrektor obiecał wygospodarować środki na 10% podwyżkę dla pracowników 
administracyjno-obsługowych w szkołach.    
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że nie obiecywał podwyżek dla pracowników administracyjno-obsługowych. 
Powiedział, że jest planowana podwyżka płac. Jeżeli będą dostępne środki finansowe, 
to w miesiącu grudniu będą podwyżki. Na dzień dzisiejszy zaplanowano około 8% 
podwyżkę płac dla pracowników administracyjno-obsługowych w szkołach. 
Dopowiedział, że dyrektorzy szkół decydują o wysokości podwyżki dla pracowników 
danej placówki. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zapytała, czy dyrektorzy szkół mogą 
samodzielnie decydować o finansach szkoły, czy są w tych kompetencjach 
ograniczani. Powiedziała, że średnia płaca pracowników administracji w szkołach jest 
bardzo niska, w porównaniu z pracownikami ZOSiP w Mogilnie. Zapytała, czy 
podwyżki płac będą jednakowe dla wszystkich, czy będą zróżnicowane.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że trwają rozmowy z dyrektorami. Dyrektorzy szkół dysponują budżetem danej 
placówki. Dodał, że nie może wpłynąć na decyzje finansowe podejmowane przez 
dyrektorów szkół. Dyrektorzy placówek zostaną poinformowani, iż w projekcie 
budżetu gminy Mogilno zabezpieczono środki na 8% podwyżki dla pracowników 
administracji i obsługi. 
 
Radna Elżbieta Sarnowska wnioskowała, by wprowadzić „obyczaj” spotkań komisji 
oświaty, kultury i sportu z panem burmistrzem i panią skarbnik, w celu dyskusji                  
nt. gminnej oświaty. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że  są duże potrzeby w gminnej oświacie. Przyszłoroczny budżet oświaty ma być                 
większy o 2% od tegorocznego budżetu. 
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Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zapytała, ilu pracowników                                         
jest zatrudnionych w Zespole Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek 
poinformował, że w ZOSiP w Mogilnie jest zatrudnionych 15 osób. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn stwierdziła, że z projektu budżetu gminy 
Mogilno wynika, iż średnia płaca pracowników administracji i obsługi wynosi                         
5.000 zł, a pracowników szkół i przedszkoli nie przekracza 3.000 zł brutto.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mogilnie Teresa Kujawa powiedziała, że Mogilno 
to małe miasto, mieszkańcy rozmawiają ze sobą. Nie może być takiej różnicy 
wynagrodzeń pracowników ZOSiP i pracowników administracyjno-obsługowych, 
zatrudnionych w szkołach.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że dyrektorzy szkół podejmują decyzję o wysokości podwyżek dla pracowników 
administracji i obsługi. 
 
Członkowie komisji złożyli wniosek, by w budżecie gminy Mogilno na rok 2013 
zabezpieczyć środki finansowe na podniesienie płac pracownikom administracji                    
i obsługi w szkołach.  
   
Radna Elżbieta Sarnowska powiedziała, że członkowie komisji nie kwestionują pracy 
dyrektora Jarosława Lorka oraz pracowników gminnej oświaty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mogilnie Teresa Kujawa dopowiedziała, że radni 
doceniają pracę pana dyrektora ZOSiP w Mogilnie, który pomimo ciężkiej sytuacji 
finansowej gminnej oświaty, stara się osiągnąć oszczędności, a za uzyskane środki 
realizować kolejne przedsięwzięcia. Dodała, że należy mieć na uwadze sprawę 
podwyższenia płac pracownikom administracyjno-obsługowym. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że są podejmowane różnego rodzaju działania w oświacie gminnej. Udało się 
wygospodarować 100 dodatkowych godzin w szkołach (od miesiąca stycznia). 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zwróciła uwagę na paragraf 4210 
klasyfikacji budżetowej - Zakup materiałów i wyposażenia. Kwoty są bardzo 
zróżnicowane w poszczególnych placówkach.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek 
poinformował, że w paragrafie tym zapisano środki na zakup paliwa grzewczego                   
w szkołach. Różnice w poszczególnych placówkach dotyczą rodzaju opału. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn  zwróciła uwagę na paragraf 4300 Zakup 
usług pozostałych. Zapytała, czego dotyczy ten zapis. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek wyjaśnił,        
że kwota zaproponowana w paragrafie 4300 klasyfikacji budżetowej dotyczy zakupu 
energii elektrycznej, wywozu śmieci, nieczystości płynnych.  
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Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zapytała, czy oficjalnie przekazano byłą 
salę przy ul. Wodnej w Mogilnie („Sokół”) Szkole Podstawowej Nr 2 w Mogilnie. 
Dodała, że środki przekazane szkole na utrzymanie sali wynoszą 50.000 zł, a OSRiR 
w Mogilnie otrzymywał 65.000 zł na utrzymanie sali. Dlaczego zmniejszono plan 
finansowy.  
Zwróciła uwagę na paragraf 4410 Podróże służbowe i krajowe. Z projektu wynika,            
że środki na podróże służbowe otrzymują tylko pracownicy Szkoły Podstawowej Nr 3 
i jednego przedszkola w Mogilnie. Dla pracowników ZOSiP w Mogilnie zapisano                  
w projekcie budżetu kwotę 3.000 zł na podróże.   
Zapytała, czy po uzyskaniu oszczędności będzie można zrealizować dalsze remonty               
w szkołach.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek wyjaśnił,            
że środki na podróże służbowe są przeznaczone na dojazd nauczyciela do ucznia, 
który ma indywidualny tok nauczania. Dodał, że każde wolne środki są przeznaczane                 
na remonty w placówkach. 
Poinformował, że skontrolowano 3 kolejne przedszkola w zakresie dostosowania                     
do wymogów p.poż. Obiekty nie są dostosowane do wymogów p.poż.  
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zwróciła uwagę na paragraf 4360 Opłaty             
z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej publicznej 
sieci telefonicznej. Opłaty te są wysokie.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że jest dużo placówek oświatowych. W 2008 r. rachunki za telefony były bardzo 
wysokie. W kolejnych latach udało się uzyskać korzystne oferty od operatora sieci 
telefonicznej. Koszty rachunków telefonicznych zostały zmniejszone o około 20-30%.  
 
 Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zapytała, czy w szkołach zwiększono 
liczbę stanowisk komputerowych. 
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że z zaoszczędzonych środków zakupiono kolejne komputery do szkół (SP2 i SP3               
po 14 komputerów). W pozostałych szkołach są laptopy.  
Powiedział, że współpraca z dyrektorami poszczególnych placówek przebiega 
pomyślnie. Dyrektorzy dbają o szkoły, którymi zarządzają. 
 
Członkowie komisji poruszyli sprawę przeniesienia oddziału przedszkolnego                  
do budynku szkoły w Kwieciszewie. Należałoby zastanowić się, czy korzystniejszym 
rozwiązaniem byłoby przygotowywanie posiłków dla dzieci z Kwieciszewa w kuchni 
w Szkole Podstawowej w Gębicach, a wydawanie ich w stołówce w SP Kwieciszewo.   
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek dodał,                   
że osoby, które przygotowywały posiłki w szkole w Kwieciszewie, mogłyby być 
dowożone do szkoły w Gębicach. Nie byłoby żadnych zwolnień. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zapytała, czy w br. nie ma żadnego 
zagrożenia, związanego z wypłatą wynagrodzeń dla pracowników placówek 
oświatowych.  
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Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Mogilnie Jarosław Lorek powiedział, 
że nie ma żadnego zagrożenia, związanego z wypłatą wynagrodzeń dla pracowników 
placówek oświatowych.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mogilnie Teresa Kujawa stwierdziła, że znaczne 
kwoty są przeznaczane na sport, m.in. w rozdziale 92605 – dotacje celowe na 
finansowanie zadań własnych gminy zleconych do realizacji stowarzyszeniom 
sportowym – zaproponowano kwotę  515.000,00 zł. Dodała, że wspieranie organizacji 
sportowych nie jest zadaniem własnym gminy.  
 
Radna Elżbieta Sarnowska powiedziała, że środki, którymi dysponuje Gminna 
Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Mogilnie nie zawsze są 
przeznaczone na profilaktykę. Znaczna część środków jest przeznaczona                            
na organizacje prowadzące działalność pożytku publicznego, stowarzyszenia 
sportowe.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mogilnie Teresa Kujawa powiedziała, że z projektu 
budżetu gminy Mogilno wynika, iż na sport zapisano ogółem 4.760.000 zł. 
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn nadmieniła, że powyższa kwota jest 
podobna do kwoty przeznaczonej na utrzymanie gimnazjum w Mogilnie.   
Zwróciła uwagę na dział 900 – Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska. 
Zaproponowano zwiększenie wkładów do spółki prawa handlowego - Mogileńskie 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. – o kwotę 500.000 zł.                          
Pomimo ograniczonych możliwości finansowych, spółka zasponsorowała zakup 
fotelików do kina „Wawrzyn” w Mogilnie oraz przekazano 30.000 zł  dla klubu 
sportowego „Pogoń” w Mogilnie.  
Dodała, że w projekcie uchwały przeznaczono łącznie aż 42.200 zł na utrzymanie 
fontanny.      
 
Członkowie komisji stwierdzili, że należy upowszechniać kulturę fizyczną i sport. 
Jednak stowarzyszenia sportowe nie powinny bazować na dotacjach z budżetu gminy 
Mogilno, a w znacznym stopniu opierać się na środkach pozyskiwanych                               
ze źródeł zewnętrznych oraz od sponsorów.  
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn zwróciła uwagę na dział 926 Kultura 
fizyczna, podróże służbowe krajowe (paragraf 441) – 11.924 zł. Powiedziała,                      
że należałoby zabezpieczyć w budżecie gminy środki na podróże służbowe 
pracowników oświaty. Zdarzały się sytuacje, że nauczyciele bardzo często dowozili 
uczniów na różnego rodzaju konkursy własnym transportem.  
 
Przewodnicząca komisji Alina Dobersztyn podziękowała za obecność i zakończyła 
obrady. 

   
 
            Protokołowała:           Przewodnicząca Komisji:  
    
           ......................................                                            ....................................................... 
               (Maria Szukała)                                           (Alina Dobersztyn) 
 
 

 


